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PROTOKÓŁ  Nr VIII/2015  

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

odbytej w dniu 22 kwietnia 2015r. 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21. 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -  19. 

Nieobecni radni: 

- p. Andrzej Pęksa  

- p. Władysław Krzyżanowski  

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 

Listy obecności w załączeniu do Protokołu. 

 

Obrady rozpoczęto   13
00

 ,  zakończono  o godzinie 17
 30

 . 

 
 

Punkt 1 

 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  dokonał otwarcia VIII sesji Rady 

Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie 

gminnym  / t.j.  z 2013 r. Dz. U. poz. 594 z późn. zm. / wypowiadając formułę „Otwieram 

VIII sesję Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”.  Następnie przywitał serdecznie zaproszonych 

gości oraz wszystkich przybyłych na obrady. 

W obradach udział wzięli: 

1. p. Jerzy Bauer    - Burmistrz Miasta, 

2. p. Zbigniew Chrupek    - Pierwszy Zastępca Burmistrza Miasta,  

3. p. Anna Wilczyńska   - Skarbnik Miasta, 

4. p. Anna Bylińska    - Radca Prawny Urzędu Miasta    

5. p. Beata  Rewkowska   - Naczelnik Wydz. A-1 

6. p. Halina Bardyszewska   - Naczelnik Wydz. B-2 

7. p. Mieczysław Rejniak   - Naczelnik Wydz. C-3   

8. p. Grzegorz Czyronis  - Naczelnik Wydz. D-4 

9. p. Waldemar Skurzyński  - Naczelnik Wydz. E-5  

10. p. Rafał Zęgota   - Naczelnik Wydz. F-6 

11. p. Paweł Mieczkowski    - Kierownik  Biura G-7 

12. p. Krzysztof Kołodziejczyk  - Kierownik Biura L-10 

13. P. Adrian Paszczyk    - pomoc administracyjna w Wydz. F-6 

14. p. Sławomir Przeździecki  - Dyrektor Miejskiego Zakładu Obsługi Jednostek 

Oświatowych   

15. p. Jacek Kalinowski    - Dyrektor Miejskiego Domu Kultury 

16. p. Elżbieta Chojnacka   - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 

17. p. Waldemar Konarzewski  - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

18. p. Krzysztof Winiarski      - Prezes   Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

19. p. Eugeniusz Zaniewski   - Prokurent ZEC Sp. z o.o. 

20. p. Ryszard Mierzejewski   - Przewodniczący RN ZEC Sp. z o.o. 



21. p. Marcin Głębocki   - Kierownik AB w  Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego  Sp.             z o.o. 

22. p. Barbara Kędziora   - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

23. p. Wiesława Sadowska   - Główna Księgowa w MOPS 

24. p. Katarzyna Kolasińska   - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy typu 

A i B 

25. p. Marta Telacka    - Główna Księgowa ŚDS 

26. p. Anna Pajk   - terapeuta ŚDS 

27. p. Dorota Brzostek    - Dyrektor ZSP Nr 1 

28. p. Dorota Pasztaleniec     - Dyrektor ZSP Nr 2 

29. p. Maria Lewicka    - Dyrektor GP Nr 3  

30. p. Ewa Subda    - Dyrektor Gimnazjum Nr 1  

31. p. Dorota Ziemczyk    - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 

32. p. Teresa Wilczyńska   - Dyrektor Szkoły Podstawowej  Nr 3  

33. p. Jolanta Swaczyna   - Wicedyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3  

34. p. Małgorzata Zalewska   - Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 1 

35. p. Wanda Zaremba   - Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 2 

36. p. Małgorzata Gołaszewska  - Dyrektor Przedszkola Miejskiego Nr 3  

37. p. Kazimierz Duda   - Sekretarz RN Spółdzielni Mieszkaniowej „ Nasz Dom” 

38. Przedstawiciele prasy i telewizji lokalnej i regionalnej  

39. Mieszkańcy miasta   

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, że na stan 21 Radnych 

obecnych jest 19 radnych, w związku z czym wszystkie uchwały podjęte w toku obrad będą 

prawomocne. Radna p. Małgorzata Bartkiewicz dotarła na sesje po dokonaniu otwarcia. 

 

Punkt 2  

Informacja o  porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował o tym, że Porządek 

obrad  VIII  sesji Rady Miasta radni otrzymali wraz  z zaproszeniem  i materiałami na sesję.  

Rada Miasta  może wprowadzić zmiany do  porządku obrad bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Rady. 

 Następnie poinformował o tym, że w dniu 14 kwietnia 2015r. na jego  ręce wpłynął 

wniosek Burmistrza Miasta o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji dwóch 

projektów uchwał to jest: 

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 4867 o powierzchni 41 m
2 

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 1688/49 o powierzchni 40 m
2 

 

Projekty wyżej wymienionych uchwał radni otrzymali i  właściwe Komisje 

zaopiniowały je.  

Innych wniosków do Porządku obrad nie zgłoszono. 

 



W związku  z tym, że innych wniosków i uwag do Porządku obrad nie zgłoszono  

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka  

w głosowaniu  

18 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów” wstrzymujących się „  

wprowadziła do porządku obrad 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 4867 o powierzchni 41 m
2
 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował o tym, że wyżej 

wymieniony  projekt uchwały  będzie  omawiany jako punkt 16.  Numeracja kolejnych 

punktów zostanie przesunięta o jeden. 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka  

w głosowaniu  

19 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosów” wstrzymujących się „  

wprowadziła do porządku obrad  

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

części nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 1688/49 o powierzchni 40 m
2 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował o tym, że wyżej 

wymieniony  projekt uchwały  będzie  omawiany jako punkt 16.  Numeracja kolejnych 

punktów zostanie przesunięta o jeden. 

 

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie  protokołów  z  VI i VII  sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o funkcjonowaniu opieki społecznej. 

6. Informacja na temat bezrobocia w mieście i działaniach podejmowanych na rzecz ograniczenia tego 

zjawiska. 

7. Informacja o podejmowanych działaniach na rzecz promocji miasta. 

8. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2015r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok uchwalonej Uchwałą Rady 

Miasta Ostrów Mazowiecka Nr IV/12/2014 z dnia 30 grudnia 2014r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 2015”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/134/09 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  

z dnia 11 lutego 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  



w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Ostrów 

Mazowiecka. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Ostrów Mazowiecka. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka - Alladyna. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka - Cedrowa.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka - Irysowa.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

komunalnej oznaczonej numerem działki 4867 o powierzchni 41 m
2
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 1688/49 o powierzchni 40 m
2 

18. Informacja o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu wykonawczego miasta  

w okresie miedzy sesjami. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach  podejmowanych  w okresie między sesjami.  

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad.   

 

Punkt 3 

Przyjęcie Protokołów  z  VI i VII sesji Rady Miasta  

Przewodniczący  Rady Miasta  poinformował o tym, że Protokoły z obrad  VI i VII    

sesji Rady Miasta były  wyłożone  do wglądu i do dnia dzisiejszej sesji nikt nie zgłosił uwag 

do ich treści, w związku z tym stwierdził  że  Protokoły zostały   przez Radę Miasta  przyjęte.  

 

Punkt 4 

Interpelacje i zapytania 

Radny p. Stanisław Dylewski odczytał  zapytania skierowane do Burmistrza Miasta. 

Zapytania następującej treści:  

 

„Na wstępie chciałbym podziękować za pozytywne zmiany w naszym mieście. Jest czyściej i 

pojawiły się patrole piesze Staży Miejskiej, Policji i Pani z Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych . Jestem przekonany ,że te działania przyczynią się do poprawy 

jakości życia w naszym mieście i mam nadzieję że to nie są jednorazowe działania. Nareszcie 

połamane chodniki odchodzą do lamusa. Mieszkańcy to dostrzegają i proszą o więcej.  

Panie Burmistrzu i Szanowni Radni czytając artykuł  w Tygodniku Ostrowi pt: Zofia Pilecka 

spotkała się z mieszkańcami gminy Kadzidło” zrodził się pomysł aby zaprosić Zofię i 

Andrzeja Pileckich  na uroczystość obchodów  Dni Ostrowi i nadać  im tytuł  Honorowego 

Mieszkańca Ostrowi. 

Uzasadnienie : Byli oni związani z naszym miastem. Żona rotmistrza Witolda Pileckiego 

Maria  i matka Zofii i Andrzeja była rodowitą mieszkanką Ostrowi o czym  często 

wspominali i w ten sposób oddalibyśmy pokłon dzieciom i żonie którzy tyle wycierpieli i  

uhonorowany byłby nasz narodowy bohater rotmistrz Witold Pilecki. 

Składam to jako wniosek do przegłosowania przez Państwa Radnych. 

 

Panie Burmistrzu  poruszam po raz kolejny temat dotyczący wykorzystywania środków 

pieniężnych naszych podatników. Pan Burmistrz jak i Radni powinniśmy stać na straży 

sensownego wydawania tych pieniędzy przestrzegając zasady gospodarności , 



przewidywalności i zasadności. My Radni jesteśmy zmuszeni  wprowadzić zmiany w budżecie 

zdejmując z remontów chodników sumę żeby pokryć niedobór ze względu na zapłatę za 

przegrany kolejny proces sądowy z wykonawcą ronda  Warszawska  - Różańska Panem A. 

Pecurą. Na poprzedniej sesji prosiłem Pana aby ten temat znalazł się w programie dzisiejszej 

sesji , niestety nie ma dlatego ośmielam się o tym mówić. Z pisma skierowanego do 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Technicznej wynika że w procesie w 

sprawie kolorystyki użytej kostki miasto zapłaciło kwotę 157.843,59zł plus 86.566,62zł razem 

244.409zł. Gdyby nie było procesu miasto zapłaciło by tylko 15 procent od sumy 157.843,59zł 

to jest 23610zł . Pozwolę sobie odczytać uzasadnienie Sędziego Sądu Okręgowego w 

Białymstoku Wydział Gospodarczy cytuję wymowny fragment uzasadnienia „ z powyższych 

względów , uznając za wiarygodne zeznania powyższych świadków , Sąd uznał , że pismo z 

dnia 12 marca 2012r dotyczące kolorystyki i wzoru kostki otrzymało akceptację 

upoważnionych osób . Fakt złożenia na nim odręcznego dopisku „ AKCEPTUJĘ” umieścił 

Dariusz Chmielewski , co potwierdził Zygmunt Skarpetowski. Dopisek ten poczyniony został 

na tym piśmie po uprzedniej konsultacji z Burmistrzem , który jednocześnie do dokonania 

doboru wzoru i kolorystyki upoważnił tych przedstawicieli” i następny cytat  „ Z tych 

wszystkich względów , Sąd uznał , iż obiekt wykonany i przekazany do użytku pozwanemu 

był wykonany zgodnie z umową , projektem budowlanym , a także przepisami 

obowiązującymi w zakresie wykonawstwa robót budowlanych. Nie budziło też wątpliwości , 

iż kolorystyka kostki w żaden sposób nie wpływa na walory jakościowe i użytkowe chodnika. 

Fakt ten potwierdzili świadkowie Waldemar Brzostek, Zygmunt Skarpetowski, Zenon 

Solczek, Zbigniew Krajczewski, a także powołany w sprawie biegły sądowy . Jednocześnie 

obiekt ten jest użytkowany , a miasto uważa tę inwestycję za zakończoną. Obiekt nie ma 

zatem żadnych wad zmniejszających jego jakość, czy użyteczność” „ kostka układana na 

ciągach komunikacji pieszej miała być kostką granitową kolorową i w ocenie Sądu 

wykonawca osiągnął ten cel” 

 

Moim zdaniem z takim uzasadnieniem się nie dyskutuje i karygodnym jest odwoływanie się do 

Sądu Apelacyjnego aby tracić następne publiczne pieniądze. Ciekawe czy poprzedni Pan 

Burmistrz zwracał się do Radcy Prawnego naszego Urzędu o zasadności dalszego 

odwoływania się. Tego żądała Komisja Rewizyjna poprzedniej kadencji niestety się nie 

doczekała. Są to istotne zapytania w tej sprawie. 

 

Podobna sytuacja była w pierwszym procesie dotyczącym prac ukrytych w ziemi . 

Wykonawca Ronda Pan Pecura dokonał obliczeń i w tym  procesie koszt ostateczny  wynosi 

219.157,18zł plus 8.525,00zł tytułem wniesienia apelacji i dochodzą koszty naszej Kancelarii 

Prawnej których nie znamy. Podstawowa kwota sporna to 168.666,82zł gdyby poprzedni 

Pan Burmistrz rozliczył zadanie bez zwłoki miasto zapłaciło by 15 procent tej kwoty to jest 

23.300zł 

 

Pozwolę sobie odczytać cytat uzasadnienia wyroku z pierwszego procesu w Sądzie 

Okręgowym w Białymstoku Wydział Gospodarczy  zdnia22 maja 2013r. „ w dokumentacji 

projektowej i przetargowej prace wykonane przez powoda nie zostały wymienione. Wynika 

to zarówno z kosztorysu ofertowego powoda , jak również z zeznań świadków Mariana 

Pecury, Zygmunta Skarpetowskiego , Waldemara Brzostka , Dariusza Chmielewskiego, 

Janusza Borawskiego oraz zeznań powoda. Z zeznań wymienionych osób bezpośrednio 

uczestniczących w procesie inwestycyjnym wprost wynika , że roboty te były konieczne i 

niezbędne do prawidłowego zrealizowania przedmiotu inwestycji. Pominięcie tych robót w 

dokumentacji było efektem nierzetelnego i nieprawidłowego przygotowania dokumentacji 

projektowej i przetargowej, których negatywne skutki strona pozwana stara się przerzucić 



na wykonawcę inwestycji” „ Trafnie zauważa powód , iż zrealizowanie przez niego robót 

dodatkowych przysparza korzyści pozwanemu kosztem majątku powoda w postaci 

zaoszczędzenia wydatków na zrealizowanie tychże prac . Brak podpisanych  przez strony 

skutecznych umów na wykonanie prac dodatkowych sprawia że korzyści pozwanej uzyskane 

zostały bezprawnie i powinny zostać zwrócone powodowi w trybie art. 405 kc.” Ciekaw 

jestem co doradziła poprzedniemu  Panu Burmistrzowi Pani Radca Prawny naszego Urzędu 

po zapoznaniu się z takim uzasadnieniem w przegranym procesie. Nie trzeba być prawnikiem 

żeby wyciągnąć słuszne wnioski o zasadności dalszego procesu i odwołanie się do Sądu 

Apelacyjnego narażając nas podatników na następne koszty. 

Zastanawiam się czy poprzedni Pan Burmistrz tak somo dysponował by prywatnymi swoimi 

pieniędzmi. 

Panie Burmistrzu i Szanowni Radni to nas  społeczeństwo Ostrowi  wybrało do 

reprezentowania ich interesów i oczekują od nas mądrego i sprawiedliwego rządzenia i 

rozliczania, dlatego oprócz odpowiedzialności moralnej za takie działania na szkodę miasta 

poprzedni Pan Burmistrz powinien ponieść odpowiedzialność finansową. Dlatego składam 

wniosek o skierowanie tej sprawy do Komisji Rewizyjnej celem jej rozpatrzenia . Pan 

Burmistrz także posiada te wszystkie wyroki sądowe i mam nadzieję, że skorzysta Pan ze 

swoich uprawnień i skieruje Pan tą sprawę do odpowiednich organów celem zbadania 

zasadności wydawania publicznych pieniędzy w tych procesach sądowych. 

Moje pytanie jest takie , czy skorzysta Pan z tych uprawnień? 

 Proszę Pana o odpowiedź ustną i pisemną.” 

 

Radna p. Alina Rytelewska w imieniu mieszkańców wystąpiła o przełożenie nawierzchni 

chodnika w ul. Chopina. Nawierzchnia  chodnika pozapadała się po prowadzonych robotach 

kanalizacyjnych, studzienki  kanalizacyjne  wystają nawet  10 cm  ponad poziom chodnika, 

co powoduje zastoje wody  a zimą utrudnia odśnieżanie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska przypomniał, że radni na początku tej 

kadencji zostali niemile zaskoczeni rozwiązaniami komunikacyjnymi jakie mają być  

wdrożone w Ostrowi Mazowieckiej.  Podkreślił, że od stycznia, kiedy  radni na sesji 

zapoznali się z informacjami na temat  planowanych  rozwiązań komunikacyjnych i przetargu 

na rozbudowę trasy S 8 na odcinku od Wyszkowa do Ostrowi Mazowieckiej i od Podborza do 

Zambrowa,  ukazały się różne informacje pochodzące m.in. od Starosty, Burmistrza Miasta 

czy z prasy. Wskazał, że dotychczas również jednoznacznego stanowiska w sprawie nie zajął 

Wojewoda Mazowiecki ani Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad.  Radny uznał, 

że  obecnie powstała ”kakofonia” informacyjna skutkująca tym, że radny nie wie obecnie co 

będzie się działo z węzłem Lubiejewska.  Przypomniał, że przetargi  dot. budowy odcinków 

trasy S 8  odbyły się a procedura przetargowa  dot. rozbudowy obwodnicy miasta trwa.  

Radny zaapelował o skierowanie pisma lub delegacji do GDDPiA w celu  zasięgnięcia 

jednoznacznego stanowiska co do przyszłości węzła Lubiejewska.  Radny stwierdził, że jeśli 

procedura przetargowa jest zaawansowana będzie trudno dokonać zmian w przedsięwzięciu.  

Radny p. K. Laska stwierdził, że trudno  zabiegać o rozwój przedsiębiorczości w mieście w 

sytuacji gdy będą wątpliwości w zakresie rozwiązań komunikacyjnych dot. węzła 

Lubiejewska, który jest centralnym węzłem dla obsługi wszystkich przedsiębiorców. 

Podkreślił, że  z posiadanych przez niego informacji wynika, że dziennie z tego węzła 

korzysta ok. 500 TIR-ów  a w przyszłości gdy rozpocznie działanie centrum logistyczne 

FORTE ta liczba się zwiększy. Radny  uznał, że informacje dotyczące przyszłości i rozwiązań 

dot. węzła Lubiejewska jest sprawą pierwszorzędną dla miasta. Radny uznał, że z obecnych  

informacji wynika, że węzła nie będzie  Wyraził nadzieje, że na następnej sesji zostaną 

przedstawione szczegółowe informacje na omawiany temat. 



Radny p. Jacek Wilczyński nawiązując do przedmówcy  stwierdził, że z posiadanych przez 

niego informacji wynika, że  planowane rozwiązania węzła Lubiejewska  będą  realizowane 

podczas budowy trasy VIA BALTICA.  Obecnie nie ma nawet projektu trasy VIA BALTICA, 

która ma być realizowana prawdopodobnie w 2022r.  Radny stwierdził, że rozwiązania węzła 

Lubiejewska nie dotyczą trasy S8.  Radny dodał, że prawdopodobnie dopiero od 2016r. mają 

być  sporządzane projekty dot. trasy VIA BALTICA, wtedy dopiero będą  prowadzone 

rozmowy z władzami miasta.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz  zapytała czy zostały podjęte  działania, wystosowane 

wystąpienia do właściciela drogi – ul. Małkińska dotyczące budowy chodników na ul. 

Małkińskiej w kierunku Małkini. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk wystąpił o to, aby podjąć działania mające na celu doprowadzenie 

do tego, aby na etapie projektu węzła Podborze uwzględniony został wylot do tzw. małej 

obwodnicy miasta w kierunku Małkini.   

  Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że  odpowiedzi 

na interpelacje i zapytania zostaną udzielone w końcowym punkcie obrad.  

Punkt 5   

 Informacja o  funkcjonowaniu opieki społecznej.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska  poinformowała o tym, że  

Komisja zapoznała się z informacją  o funkcjonowaniu opieki społecznej.   

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła w formie 

multimedialnej  prezentacji informację o funkcjonowaniu opieki społecznej. 

Wydruk prezentacji w załączeniu do Protokołu.  

Dyskusja po zakończeniu prezentacji. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk  zapytał o to  na czym polegał udział MOPS  

w  zorganizowaniu miejsc pracy dla bezrobotnych. Zapytał czy  było to zatrudnienie 

tymczasowe czy docelowe.  

Kierownik MOPS  p. Barbara Kędziora wyjaśniła, że program był realizowany  

w okresie od kwietnia do końca listopada 2014r. Burmistrz Miasta  zawiera porozumienie  

z Powiatowym Urzędem Pracy na zorganizowanie miejsc pracy a MOPS prowadzi całość 

dokumentacji programu i czuwa nad jego realizacją.  Koszty zatrudnienia refundowane są  

w 60% przez PUP a pozostałe koszty ponosi miasto, MOPS nie finansuje tego programu.    

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. K. Laska zapytał jakie problemy napotyka 

pomoc społeczna w Ostrowi Mazowieckiej, zapytał jak można te problemy rozwiązać.   

Kierownik MOPS p. Barbara Kędziora  uznała, że  najbardziej dotkliwym problemem 

w mieście jest bezrobocie  wymagającym  wytężonej, wspólnej pracy.  Podkreśliła, że zmienił 

się styl współpracy z Powiatowym  Urzędem Pracy.  Podkreśliła, że więcej klientów pomocy 

społecznej  znajduje prace dzięki  PUP.  Ostrów Mazowiecka jest miastem, gdzie jest bardzo 

mało ośrodków wsparcia, dodała, że w br. ruszył program senioralny dziennych domów 

pobytu. Stwierdziła, że gdyby miasto posiadało odpowiedni budynek mogło by skorzystać ze 

środków zewnętrznych na dofinansowanie  kosztów tego zadania.   Stwierdziła, że mając na 

względzie to,  że społeczeństwo się starzeje  miasto, w przyszłości,  będzie musiało podjąć    

temat. Dodała, że miasto również nie uniknie zadań realizowanych w ramach tzw. programów 

przemocowych  np. poprzez stworzenie  ośrodków wsparcia itp. . Kolejnym problemem jest 

ograniczona ilość środków na umieszczanie osób w domach  pomocy społecznej.  Kierownik 



MOPS p. B. Kędziora zwróciła uwagę na to,  że od 2011r. przybyło wiele zadań, których 

realizacja spowodowała uszczuplenie środków na zasiłki celowe.  Wskazała, że w 2010r. na 

zasiłki celowe przeznaczano 22 tys. zł. miesięcznie a obecnie tylko 5 tys. zł., wpływ na to ma 

również  realizacja innych zadań i projektów.  Stwierdziła, że choć zmieniają się formy 

pomocy to jednak środków  na zasiłki celowe jest zbyt mało. Poinformowała o tym, że  

w Komorowie powstaje prywatny Dom Pomocy Społecznej.       

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał o to czy osoby 

korzystające z pomocy społecznej po uzyskaniu  pracy przestają  być klientami pomocy 

społecznej.  

Kierownik MOPS p. Barbara Kędziora  stwierdziła, że ubyło podopiecznych MOPS, 

wiele osób wyjeżdża zagranicę do pracy. Nawiązując do programu organizacji prac 

społecznie użytecznych poinformowała o tym, że  jest  sporządzona lista ok. 200 osób, które 

mogą skorzystać z takiej oferty ale  jest wiele przypadków, że  podopieczni nie chcą 

podejmować takiej pracy.   

Radna p. Anna Krajewska zapytała czy prawdą jest to, że w MOPS w ramach 

specjalistycznych  usług opiekuńczych zajęcia prowadzi tylko psycholog i pedagog.  

Kierownik MOPS p. Barbara Kędziora wyjaśniła, że zgodnie  przepisami prawa  

usługi specjalistyczne może wykonywać osoba ze specjalistycznym wykształceniem  tj.  

pedagog, pracownik socjalny, psycholog, która co najmniej rok pracowała w placówce, gdzie 

przebywały osoby upośledzone lub psychicznie chore.   MOPS dysponując 1 etatem pedagoga 

zabezpiecza usługi specjalistyczne dla 9 dzieci, innych usług  Ośrodek nie zabezpiecza innych 

usług, dodała że w 2013r. ogłoszony był nabór do pracy w ramach usług specjalistycznych ale 

nikt się nie zgłosił.  Obecnie  prowadzone jest rozeznanie w  zakresie zatrudnienia logopedy  

i rehabilitanta. 

Radny p. Stanisław Dylewski na bazie współpracy z MOPS  wyraził słowa uznania dla 

pracowników MOPS. Nawiązując do programu aktywizacji zawodowej zapytał ile osób 

objętych tym programem uzyskało stałą pracę. Następnie  poddał pod rozwagę to, aby  

uprawnienia  do ulg, które  posiadają rodziny wielodzietne w ramach tzw. karty rodzinnej  

zostały rozszerzone na usługi stomatologiczne dla dzieci.  

Kierownik MOPS p.  Barbara Kędziora poinformowała o tym, że w ramach IV edycji 

Programu aktywizacji zawodowej i   rozwoju  kompetencji zawodowych  wzięło udział 62 

osoby z tego 26 podjęło pracę. Dodała, że co do drugiego pytania radnego nie potrafi się 

wypowiedzieć, temat  należy rozważyć. 

Radny p. S. Dylewski dodał, że  z informacji rządowych  wynika, że na ten cel można 

pozyskać środki zewnętrzne , w związku  z powyższym tematem należy się zainteresować.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz stwierdziła, że jej zdaniem bezrobocie jest ukryte,  

w przeciwnym razie skala bezrobocia wynosiłaby ok. 7% . Radna uznała, że  wyłączając 

młodych ludzi, którzy ukończyli studia i nie mają szansy zdobycia pracy i matki z dziećmi to 

reszta po prostu nie chce pracować. Dodała, że gdyby państwo nie pokrywało tym ludziom 

składek ubezpieczenia zdrowotnego to zapewne znaleźliby pracę, a w obecnej sytuacji 

pracują oni na czarno .  Podkreśliła, że niektórzy korzystają z dotacji na uruchomienie własnej 

działalności w wys. 40 tys. zł. i po roku z niej rezygnują, nie podejmując wysiłku dalszego 

prowadzenia.  Przedsiębiorstwa mogą otrzymać dotację w wys. 20 tys. zł. na utworzenie  

stanowiska pracy ale mają problemy z zatrudnieniem odpowiedniego pracownika, ponieważ 

oni rzucają prace często po miesiącu lub dwóch.   Radna p. M. Bartkiewicz  stwierdziłam, że 

państwo polskie podobnie jak inne kraje ma charakter zbyt socjalny co  przyczynia się do 

obecnej sytuacji. 



Wiceprzewodnicząca  Rady Miasta p.  Jolanta Kwiatkowska  stwierdziła, że osoby 

bezrobotne są wspólnymi klientami Ośrodka Pomocy Społecznej i Urzędu  Pracy. Zwróciła 

uwagę na to, że wśród  osób bezrobotnych są dłużnicy  alimentacyjny. Podkreśliła, że miasto 

otrzymało wyróżnienie za  rejestrację i obsługę  dłużników alimentacyjnych Dłużnicy 

alimentacyjni są bardzo trudną grupą do aktywizacji zawodowej ponieważ większość z nich 

ponad 90% nie chce podjąć udokumentowanej pracy bo wtedy Komornik może zająć 

wynagrodzenie. Otrzymanie przez miasto wyróżnienia świadczy o tym, że w innych miastach, 

w tym zakresie,  jest jeszcze gorzej.   Uznała, że wspólne działania są prowadzone dobrze.  

Dłużnicy alimentacyjni są jedną z grup  wchodzących, które można zakwalifikować do 

ukrytego bezrobocia , o którym mówiła radna p. M. Bartkiewicz.   

Kierownik MOPS p. Barbara Kędziora   podkreśliła bardzo dobra współpracę Ośrodka 

z Powiatowym Urzędem Pracy.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk stwierdził, że nie zgadza się ze stwierdzeniem, że Polska  

jest krajem zbyt socjalnym.   Uznał, że  według niego Polska jest za mało socjalna.  Dodał, że 

analizując problem rzucania pracy przez pracowników należy przyjrzeć się obu  aspektom i 

pracodawcy i pracownika. Wskazał, że często się zdarza to, że pracownik przez wiele lat 

pracuje na umowę zlecenie  nie otrzymując nawet najniższego krajowego wynagrodzenia.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz stwierdziła, że umowy śmieciowe są 

charakterystyczne dla dużych przedsiębiorstw a nie dla małych.  

 

Następnie p. Anna Katarzyna Kolasińska przedstawiła w formie multimedialnej 

prezentacji informację o działalności Środowiskowego Domu Samopomocy.  

Wydruk prezentacji w załączeniu do Protokołu.  

Dyskusja po zakończeniu prezentacji. 

Radna p. Beata  Herman zapytała czy  jest limit miejsc dla korzystających z zajęć ŚDS 

i jaka jest odpłatność za korzystanie z zajęć. Zapytała także o to czy z zajęć korzystają tylko 

mieszkańcy miasta.  

Kierownik ŚDS p. A. Kolasińska wyjaśniła, że  limit miejsc wynosi 40. W ciągu roku 

z zajęć  skorzystało 47 osób.  Odpłatność za korzystanie z zajęć kształtuje się w granicach 

50zł – 120 zł. i jest zależna od dochodu.  Z zajęć w ŚDS  korzystają osoby z miasta z terenu 

gmin.  

Radna p. Anna Krajewska  informując o tym, ze często jest gościem ŚDS stwierdziła, 

że jest to miejsce wyjątkowe, w którym panuje przyjacielska atmosfera. Podkreśliła, że 

Kierownik ŚDS jest bardzo skromną  osobą a należy podkreślić jej zaangażowanie. Dodała, 

że  Stowarzyszenie „Przystań” zostało założone przez p. A. Kolasińska i jej 

współpracowników. Pogratulowała  p. A Kolasińskiej i pracownikom ŚDS  efektów pracy. 

Radny p. Stanisław Dylewski przytoczył mądra maksymę, która mówi, że kulturę 

społeczeństwa ocenia się po tym jak się traktuje ludzi starszych, chorych  

i  niepełnosprawnych.  Uznał, że obserwując zaangażowanie  pracowników ŚDS można 

stwierdzić, że nie jest to praca ale powołanie.   Podkreślił, że pracownicy wkładają w swoją 

pracę nie tylko wiedze ale również serce.  Skierował podziękowania dla pracowników ŚDS za 

ich zaangażowanie. 

Kierownik ŚDS p. A. Kolasińska  stwierdziła, że w swojej pracy pracownicy kierują 

się misją i powołaniem.  



Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podziękował za przygotowanie i przedstawienie 

prezentacji, podkreślił, że przedstawiony został tylko fragment  codziennej działalności. 

Dodał, że potężne  środki  budżetowe przeznaczone są na działalność MOPS. Wskazał, że 

choć często słychać głosy, że pomocy społecznej jest zbyt dużo a korzystający z niej powinni 

się wziąć do roboty  to kierując się poczuciem odpowiedzialności społecznej należy  

pomagać.  Podkreślił, że często  zdarzają się  przypadki tzw. biedy pokoleniowej, osób, które 

nie nabyły kompetencji społecznych, nie nauczyły się  bo nie miały od kogo zintegrować się 

dobrze ze społeczeństwem.   Nie zawsze jest to osobistą winą tych osób, choć czasami  tak to 

jest postrzegane. Wskazał na programy społeczne realizowane przez MOPS, które pochłaniają 

duże kwoty a, które świadczą m.in. o tym, że jest to trudna sfera w kontekście osiągania 

sukcesu.  Efekty tych prac nie są jeszcze satysfakcjonujące  ale praca ta musi być 

kontynuowana i odpowiedzialność za nią, również w budżetowym wymiarze należy ponosić.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer    wskazał na problem w zakresie zasiłków celowych, 

środki na te zadania zmniejszyły się  na przestrzeni ostatnich 4 lat. W 2010r. była to kwota 

ok. 20 tys. miesięcznie a obecnie 5 tys. zł. miesięcznie.  Biorąc pod uwagę, że część tych 

środków  została przeznaczona na inne programy  to należy zauważyć, że sytuacje losowe  

w tym okresie nie  występują w 4-ro krotnie mniejszej ilości.  Celem wspólnej pracy  

Burmistrza Miasta, Kierownika MOPS, administracji i Rady Miasta jest znalezienie  

rozwiązania w sytuacji gdzie kończą się możliwości finansowe a trzeba pomoc zwiększyć lub 

zwiększyć jej skuteczność.   

 Na zakończenie Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podziękował za pracę Kierownikowi 

MOPS p. B. Kędziorze oraz Kierownikowi ŚDS p. A Kolasińskiej. Szczególne wyrazy 

uznania  za troskę nad podopiecznymi w codziennej pracy  skierował do  Kierownika  

i pracowników ŚDS. 

Oklaski z sali. 

  

W związku  z zakończeniem dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych stwierdził,  że Informacja o funkcjonowaniu opieki społecznej została przyjęta.  

Punkt 6   

 Informacja na temat bezrobocia w mieście i działaniach podejmowanych na rzecz 

ograniczenia tego zjawiska.  

  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska  poinformowała o tym, że 

Komisja zapoznała się z przedstawiona informacją.   

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego  

p. J. Pawluczuka  wyjaśniła, że w swojej wypowiedzi mówiła o tym, że na stanowiska pracy, 

które utworzono korzystając z dofinansowania zewnętrznego zatrudniani są pracownicy na 

umowę o pracę a nie na umowy tzw. śmieciowe.  Radna dodała, że w Polsce najwięcej jest 

firm typu mikro i średnich zatrudniających pracowników na umowę o pracę.  Radna 

zaapelowała o to, aby przyjrzeć się jakimi samochodami przyjeżdżają osoby korzystające  

z pomocy MOPS lub Urzędu Pracy.  Radna uznała, że za najniższe wynagrodzenie jakie 

oferuje Państwo Polskie  jest bardzo trudno przeżyć zwłaszcza dla młodych ludzi 

posiadających rodzinę.    



  Radny p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił, że jego wypowiedź dotyczyła ogólnej kwestii czy 

Państwo Polskie jest zbyt socjalne czy za mało  socjalne. Przypomniał, że uważa,  iż  Polska  

jest za mało socjalna  co nie przeczy temu, że należy zwiększyć  „szczelność” i skuteczność  

egzekwowania prawa i położyć większy nacisk na kierowanie pomocy we właściwe miejsce.  

Potwierdził, że również jego zdaniem trudno jest przeżyć za najniższe wynagrodzenie. 

 Radna p. Alina Rytelewska  stwierdziła, że nie zgadza się z twierdzeniem, że ludzie 

nie chcą podejmować pracy.  Jako  przykład wskazała, że do Spółdzielni Mieszkaniowej  

„Nasz Dom„ wpływa wiele podań o prace składanych przez młodych i wykształconych ludzi.  

Uznała,  że jest mała  grupa pracowników „ kombinujących„. Podkreśliła, że bezrobocie jest 

problemem w mieście. 

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta p. Krzysztof Laska zaproponował, aby  dyskusja 

odbyła się po wysłuchaniu wystąpienia dotyczącego podejmowanych działań na rzecz 

ograniczenia bezrobocia.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  na wstępie wyjaśnił, że w gminie nie ma jednej 

instytucji, która odpowiada za sprawy  pracy, w  samorządzie powiatowym tymi kwestiami 

zajmuje się Urząd Pracy.  Podkreślił, że na prezydencie, burmistrzu czy wójcie spoczywa 

odpowiedzialność za stworzenie warunków dla powstania miejsc pracy oferowanych przez 

przedsiębiorców.  Temat ten podejmowany był już kilkakrotnie  w obecnej kadencji jednak 

jest to temat  trudny. Podkreślił, że nie może być optymalnym rozwiązaniem wyjeżdżanie 

zagranicę w poszukiwaniu pracy.  Podkreślił, że zmniejszenie liczby korzystających  

z pomocy społecznej może się odbywać wyłącznie poprzez zdrową gospodarkę, dopływ 

kapitału i rozwój lokalnych firm.  Stwierdził, że poza skrajnymi przypadkami  osób, które 

niekoniecznie powinny korzystać z pomocy społecznej to w Ostrowi Mazowieckiej istnieje 

ogromny problem bezrobocia, podkreślił że nie można generalizować i mówić, że w tym 

zakresie mamy do czynienia  ludźmi nieuczciwymi.   

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uznał, że podczas dyskusji o bezrobociu może 

jedynie zadeklarować, że  wraz z administracją  zrobi wszystko co może poprawić 

koniunkturę gospodarczą w mieście  Podkreślił, że  temat ten będzie zasadniczym na 

organizowanym w dniu 28 kwietnia br. Forum Rozwoju Gospodarczego , wyraził nadzieję  że 

wynikną z tego  przedsięwzięcia dobre wnioski. Ponowił zaproszenie radnych do udziału  

w Forum. Następnie zwrócił się do Pierwszego Zastępcy Burmistrza Miasta o przedstawienie   

propozycji mającej na celu pomoc rodzinom mającym trudną sytuację, która skutkuje 

zadłużeniem z tytułu czynszu za mieszkanie administrowane przez TBS Sp z o.o.  

 Pierwszy Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformowało tym, że 

mając na uwadze problem z regulowaniem należności  z tytułu czynszu za lokale mieszkalne  

w budynkach komunalnych  Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wydał zarządzenie na temat 

możliwości odpracowywania tych długów. Zadłużenie czynszowe wiąże się ściśle  

z problemem bezrobocia,  mimo tego, że czynsze w budynkach komunalnych  są najniższe na 

rynku ostrowskim to mimo tego wiele osób nie stać na ich zapłacenie.  Zarządzenie określa 

kto może skorzystać z   możliwości odpracowania długu, sposób i formy tego odpracowania. 

Zarządzenie jest wdrażane. 

 Radna p. Anna Krajewska zapytała czy  rozwiązanie to jest zgodne z prawem 

ponieważ za pracę jest należne wynagrodzenie , które obciążone jest różnymi składkami. 

Radca Prawny p. Anna Bylińska wyjaśniła, że zgodnie z interpretacjami podatkowymi 

i przepisami Kodeksu Cywilnego jest to zamiana świadczenia pieniężnego na świadczenie 

niepieniężne.  Nie podlega to ani podatkowi ani składkom.  



Radna p. Małgorzata Bartkiewicz wyraziła uznanie dla zaprezentowanego 

rozwiązania, stwierdziła że zapewne zadłużeni będą woleli zapłacić należność niż ją 

odpracować.  Stwierdziła,  że urzędnicy i politycy, którzy pobierają pensje z budżetu państwa 

nie zdają sobie sprawy z prawdziwego oblicza bezrobocia.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska stwierdziła, że bezrobocie 

jest olbrzymie a świadczą o tym potrzeby jakie są w mieście  i w powiecie w tym zakresie.  

Jako przykład wskazała wysokość kwoty jaką Minister, zgodnie z określonym algorytmem, 

przekazał w 2014r.  na realizację zadań w omawianym zakresie  tj. 2 850 500,-zł, natomiast  

Urząd Pracy wydatkował  prawie 18 mln zł.  Radna podkreśliła, że wynika z tego rozmiar 

potrzeb i to, że Urząd pozyskał, pisząc projekty  dodatkowe środki na ich realizację.  

Wszystkie środki  zostały przeznaczone na wspieranie zatrudnienia.  Potwierdził, że zadaniem 

samorządu jest tworzenie warunków takich, które będą wspierały przedsiębiorców  

w tworzeniu miejsc pracy. Urząd Pracy wydatkuje  duże środki na wspieranie 

przedsiębiorców i instytucji publicznych w tworzeniu miejsc pracy.   Zaznaczyła, że to nie 

Urząd Pracy tworzy miejsca pracy ale przedsiębiorcy.  Dodała, że gdy warunki będą 

sprzyjające wtedy przedsiębiorcy będą się rozwijać a Urząd Pracy pozyska jeszcze więcej 

środków  na wsparcie.  

Radny p. Jacek Wilczyński  zaapelował o   zwrócenie uwagi  rządzących Polską na 

problem jakim jest stawka minimalna 8,5 EURO dla kierowców przejeżdżających przez 

Niemcy. Radny przypomniał, że w Ostrowi Mazowieckiej działa Stowarzyszenie 

Przewoźników Drogowych liczące ok. 160 firm transportowych, wskazał, że w tych firmach 

jest obecnie obserwowane ok. 20%  zmniejszenie zatrudnienia.  Załamanie  na rynku 

gospodarczym powoduje zmniejszenie stawek, kierowcy nie otrzymują odpowiedniego 

wynagrodzenia i zwalniają się.  Radny zaapelował o podjęcie działań zmierzających do 

zabezpieczenia własnego, krajowego rynku pracy. Mając na uwadze możliwość  ograniczeń w 

zatrudnieniu przez firmy transportowe Radny poddał  pod rozwagę wystosowanie petycji do 

władz rządowych o podjęcie rozmów na omawiany temat.  Radny uznał, że dużym 

obciążeniem dla przedsiębiorców są obciążenia związane z płaceniem składek na ZUS.  

Radna p. Alina Rytelewska z aprobatą przyjęła pomysł  odpracowania zadłużenia, 

jednak dodała, że  w Spółdzielni Mieszkaniowej kiedyś zastosowano podobne rozwiązanie ale 

dało ono efekt przeciwny bo liczba zadłużonych wzrosła.   

Radny p. Jerzy Pawluczuk  zapytał czy  wynagrodzenia za odpracowywane długi nie 

będą podlegały zajęciu  komorniczemu  bo jeśli by tak było to wtedy miasto nie skorzysta na 

rozwiązaniu.  

Radca Prawny p. Anna Bylińska wyjaśniła, że nie będzie  wypłacane wynagrodzenie  

tylko będzie to zamiana świadczenia rzeczowego na świadczenie pieniężne, nastąpi 

przeliczenie wartości tego wynagrodzenia na wartość zadłużenia i  będzie zwolnienie 

dłużnika z długu.      

 

W związku  z zakończeniem dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof 

Laska, prowadzący w tym czasie obrady, stwierdził że Informacja na temat bezrobocia  

w mieście i działaniach podejmowanych na rzecz ograniczenia tego zjawiska  została 

przyjęta.  

 

 

15 minut przerwy  



Punkt 7   

 Informacja o  podejmowanych działaniach na rzecz promocji miasta. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska poinformowała o tym, ze 

Komisja zapoznała się z informacja.  Wyraziła słowa uznania dla ostatniego numeru biuletynu 

informacyjnego,  przygotowanego przez Wydział Promocji, który zdecydowanie różni się 

poziomem od tego, który był wydawany wcześniej.    

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer na wstępie podziękował  za słowa uznania za  

pierwszy numer biuletynu. Uznał, że opracowując nowy numer biuletynu należało 

skorygować  zastosowaną pod koniec poprzedniej kadencji formułę wydawnictwa.  Było to 

również powodem nadania biuletynowi nowej nazwy i numeracji. Podkreślił, że  biuletyny, 

które ukazały się pod koniec kadencji miały charakter wyjątkowo wyborczy, zawierały wiele 

„wycieczek indywidualnych „ wobec osób i instytucji.   Uznał, że osoba, która sprawuje 

funkcję burmistrza w trakcie kampanii wyborczej ma określoną przewagę nad innymi 

kandydatami ale powinna zachować pewną  miarę w autoprezentacji  również ze względu na 

własne bezpieczeństwo.  Podkreślił, że jeśli autoprezentacja przekroczy określoną granicę 

wtedy działa przeciwko jej autorowi.  Burmistrz Miasta p. J. Bauer  podkreślił, że żaden 

Burmistrz nie pracuje sam, pracuje z pracownikami  Urzędu Miasta i wielu jednostek  

i w biuletyn powinien   ukazywać prace całej administracji i oddawać szacunek dla ich pracy.  

Podkreślił, że podejmuje starania, aby  biuletyn miał właśnie taki charakter. Zaznaczył, że 

teksty w biuletynie nie są już podpisywane  „Urząd Miasta” ale  nazwiskiem autora.  

Następnie Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił się do Naczelnika Wydz. Promocji 

p. Rafała Zęgoty o przedstawienie prezentacji  multimedialnej. 

Naczelnik Wydz. Promocji p. R. Zegota przedstawił prezentację multimedialną  

„Informacja o podejmowanych działaniach na rzecz promocji miasta w 2015r. Prezentacja  

w załączeniu.  

 

Dyskusja po zakończeniu prezentacji. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że Naczelnik p. R. Zęgota 

koordynuje  działania związane z organizacją  Forum Rozwoju Gospodarczego. Forum 

organizowane jest wspólnie z Fabryką Mebli FORTE i Bankiem Spółdzielczym, do udziału  

w Forum zaproszono już  ponad 200 osób. 

 Naczelnik p. R. Zegota podkreślił,  że organizacja Forum jest bardzo dużym 

przedsięwzięciem, zwłaszcza że jest prowadzona wspólnie z dużymi partnerami.  Zapewnił, 

że  podejmowane są wysiłki, aby osiągnąć jak najlepszy efekt.  Zaprosił radnych do udziału w 

Forum. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że  w  każdym 

biuletynie będą ukazywały się po 3 sylwetki radnych Miasta. Zaproponował, aby radni 

prezentowali byli w kolejności alfabetycznej.   

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz wyraziła słowa uznania dla przedstawionej  

prezentacji oraz nadzieję  na realizację  zamierzeń.  Stwierdziła, że w ostatniej kadencji  

promocja  polegała na promowaniu Burmistrza i pokazywaniu radnych z jak najgorszej 

strony,   skutkowało to zmniejszeniem środków na promocję. 



Radna p. Alina Rytelewska  stwierdziła,  że była zbulwersowana biuletynem  z końca 

poprzedniej kadencji, dodała że Burmistrz Miasta nie może skłócać społeczeństwa. Uznała, że 

to działanie „obrzydliwe, haniebne i zasługujące na największą pogardę”.   Uznała, że nie 

można buntować jednych na drugich. Dodała, że taka sytuacja miała miejsce kiedy Burmistrz 

p. W. Krzyżanowski próbował skłócić Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej z mieszkańcami 

miasta.  

Radny p. Stanisław Dylewski zaapelował, aby pod nieobecność poprzedniego 

Burmistrza nie mówić o tych sytuacjach.  Radny zwrócił uwagę na potrzebę  zwiększenia 

ilości tablic informacyjnych na terenie miasta ułatwiających  kierowcom  poruszanie się po 

mieście i wyjazd z miasta.  Wniósł o zgłoszenie sprawy do  właściwego organu. 

     Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał czy jest 

zainteresowanie  przedsiębiorców z poza miasta inwestowaniem w Ostrowi Mazowieckiej np.   

pozyskaniem gruntu na cele inwestycyjne, skorzystaniem z innych  udogodnień. Zapytał czy  

miasto jest w stanie sprostać ewentualnym oczekiwaniom przedsiębiorców.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  poprosił Pierwszego Zastępcę  o udzielenie 

odpowiedzi, ponieważ prowadzi  sprawy z tego zakresu.   

Pierwszy Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  poinformował o tym, że  

przedsiębiorcy interesują się inwestowaniem w mieście, jednak problemem jest posiadanie 

przez miasto konkretnych terenów inwestycyjnych. Podkreślił, że mimo tego władze miasta 

nie odsyłają przedsiębiorców ale pomagają szukać niezbędnych terenów wśród właścicieli 

prywatnych.   Odpowiednie tereny są w posiadaniu prywatnych właścicieli.   Poinformował  

o tym, że w rejonie ul. Lubiejewskiej i Wesołej  rozpoczęła się budowa zakładu, którego 

uruchomienie planowane jest na przełomie lipiec – sierpień lub sierpień - wrzesień br.  

Planowane jest zatrudnienie  w tym zakładzie od 30 o 50 osób.  Przypomniał, że  

w Komorowie  15 maja br.  rozpocznie działalność dom opieki społecznej, który da 

zatrudnienie  ok. 30-40 osobom, głownie  sektora pielęgniarskiego.  Pierwszy Zastępca 

Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  podkreślił, że zapytań w sprawie inwestowania  

w mieście jest coraz więcej i planowana budowa węzła Podborze  stwarza zainteresowanie 

miastem wśród potencjalnych inwestorów, głównie są to  firmy  logistyczne. Uznał, że wraz z  

postępem budowy trasy S8 i węzła Podborze będzie wzrastało zainteresowanie 

inwestowaniem  

w mieście. Podkreślił, że jest to naturalne zjawisko, korzystane dla miasta, a władze miasta 

mają obecnie czas na to, aby przygotować ofertę inwestycyjną.  Podkreślił, że przedsiębiorcy 

oczekują, aby miasto pomogło im, nie przeszkadzało, oczekują sprawnego działania Urzędu  

i urzędników. Wyraził nadzieje, że przedsiębiorcy, którzy właśnie prowadzą swoje inwestycje 

po ich uruchomieniu podzielą się swoimi  ocenami współpracy z Urzędem Miasta.   

Radny p. J. Wilczyński podkreślił, że bardzo ważną kwestia jest to, aby urzędnicy nie 

przeszkadzali przedsiębiorcy, aby urzędnik nie był dla niego wrogiem tylko przyjacielem.  

Dodał, że załatwia od stycznia br. drobną sprawę w Urzędzie Miasta i do dnia dzisiejszego nie     

ma decyzji w tej sprawie.  Podkreślił, że inwestor, który będzie tak traktowany przez 

urzędników wycofa się z inwestowania w mieście. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk  uznał, że atrakcyjność miasta dla inwestorów wyznaczają 

tereny inwestycyjne i łatwość ich pozyskania.  Radny zapytał czy prowadzone są działania 

mające na celu pozyskanie gruntów po byłej Nasycalni. Podkreślił, że jest to teren bardzo 

atrakcyjny pod względem wielkości i położenia, posiada również wady czyli jest skażony. 

Teren ten jest własnością PKP. Zapytał czy miasto podjęło rozmowy z PKP w sprawie 

przejęcia gruntu, uznał, że ze względu na skażenie gruntu być może można byłoby go przejąć 

za przysłowiową złotówkę.     



Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że tereny po Nasycalni stanowią 

potencjalny zasób miasta w zakresie terenów inwestycyjnych. Dodał, że  dotychczas nie było  

rozmów na temat ewentualnego przejęcia terenu a zasadniczym tego powodem jest problem  

z wiarygodnym określeniem realnego skażenia terenu  fenolem i  składnikami 

ropopochodnymi.  Podkreślił, że jeżeli rozwiązanie tego problemu nie będzie przekraczało 

możliwości miasta to przejęcie grunt jest w interesie miasta.  Niecelowym byłoby przejęcie 

gruntu, który będzie generował koszty i uniemożliwi zlokalizowanie tam firm prowadzących 

działalność gospodarczą.  Taka sytuacja skutkowałaby dla miasta obowiązkiem 

uporządkowania  terenu  w sensie środowiskowym a  teren ten w tym czasie nie będzie 

przynosił pożytku poprzez rozwój  działalności gospodarczej. Burmistrz Miasta p. Jerzy 

Bauer podkreślił, że diagnoza sytuacji wymaga dłuższego czasu.  Zagadnienie to należy 

obecnie do priorytetów władzy.  Poinformował zebranych o tym, że być może PKP, jako 

właściciel będzie  zainteresowane  utworzeniem na omawianym terenie strefy ekonomicznej.   

Podkreślił, że miastu nie zależy na tym, aby być właścicielem terenu ale na tym, aby  

wytworzyć odpowiednie warunki dla prowadzenia i rozwoju działalności.  Burmistrz Miasta 

p. Jerzy Bauer  uznał, że Forum jest dobrym miejscem do rozmów z różnymi osobami na 

temat przyszłości tego typu terenów.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska  stwierdził, że w pełni zgadza 

się z wypowiedzią Burmistrza Miasta jednak uznał, że należy wywierać większy nacisk na 

PKP. Uznał, że sytuacja taka jak w omawianym przypadku pokazuje, że Spółka działa na 

niekorzyść własną i na niekorzyść miasta np. powodując  problemy z ujęciami wody.  

Przypomniał, że już od ok. 20 lat  trwa korespondencja  dot. skażenia terenu, w tym czasie  

teren nie przynosi nikomu korzyści a  skażenie gruntów się rozszerza.  Radny uznał, że należy  

zintensyfikować korespondencję do różnych organów zajmujących się ochroną środowiska do 

odpowiedniego Ministra.  Podkreślił,  że taki duży teren  i dobrze zlokalizowany nie może 

być bezużyteczny. 

 Radny p. Jacek Wilczyński zapytał czy w obecnej kadencji sprawa ta została 

skierowana do WIOŚ, która po wykonaniu własnych badań skażenia podjęła by odpowiednie 

czynności względem właściciela czyli PKP Podkreślił, że WIOŚ w swojej działalności jest 

bardzo skuteczna. 

Radny  p. Stanisław Dylewski   poinformował o tym, że z informacji od byłego 

Dyrektora Nasycalni wynika, że teren  Nasycalni nie jest skażony  bo zanieczyszczenia  były 

wywożone w kierunku Zakrzewka i wypuszczane w kierunku Żali. Zapytał także o to czy 

PKP płaci podatek od nieruchomości, bo z informacji byłego Dyrektora wynika, że PKP od 

15 lat podatku nie płaci.   Radny  dodał, że na rekultywację terenu można pozyskać duże 

sumy i być może należy rozważyć przejęcie terenu przez miasto. 

Radny p. Tadeusz Malec stwierdził, że inwestycyjne tereny miasta są  skromne  

a potencjalne tereny inwestycyjne znajdują  się na terenie gminy Ostrów Mazowiecka. 

Zapytał czy prowadząc prace nad planem zagospodarowania przestrzennego podejmowane są 

rozmowy na temat przekształcenia terenów rolnych na tereny przemysłowe.      

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaznaczył, że w mieście istnieje kłopot z dużymi 

terenami gotowymi  do przygotowania infrastruktury pod przemysł i usług, realistycznym 

postepowaniem jest budowanie porozumień  np. w sprawie  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ostrów Mazowiecka. Jako przykład 

wskazał ul. Żale, która dzieli obszar  przemysłowy miejski a gminny obszar  terenów 

rolniczych. Uznał, że należy podjąć działania, aby te dwa tereny ujednolicić pod względem 

przeznaczenia, aby granica administracyjna miasta nie była granicą rozwoju terenu 

przemysłowego. Dodał, że sprawa była omawiana z Wójtem Gminy Ostrów Mazowiecka, 



który akceptuje  ten kierunek,  jednak osiągnięcie celu wymaga ogromnego wysiłku.   Zwrócił 

uwagę na to, że sprawa budowy nawierzchni ul. Żale jest analizowana również pod kątem 

wykonania kanalizacji sanitarnej, która  być może w przyszłości, kiedy teren zacznie być 

wykorzystywany na cele inwestycyjne,  będzie niezbędna.  Jest to decyzja, której sam 

Burmistrz nie podejmie ale  jeśli będzie w tej sprawie zgoda w samorządzie i ustalony 

wspólnie z gminą Ostrów Mazowiecka kierunek działań  to  być może będzie należało podjąć 

decyzję  o przeprowadzeniu kosztownej inwestycji w zakresie kanalizacji, aby za kilka lat 

okazała się opłacalna.   Podkreślił, że  to jest przykład  sposobu  pracy obecnych władz 

miasta.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  poinformował o tym, że podatek od nieruchomości 

przez PKP jest płacony.  Nawiązując do kwestii pozyskania środków na rekultywację terenu 

po Nasycalni stwierdził, że działania takie mogą być podejmowane jednak wcześniej trzeba 

rozstrzygnąć to czy miasto chce być właścicielem omawianego terenu. Podkreślił, że obecny 

właściciel jedna ze Spółek PKP prowadzi  już od 20 lat działania, które można określić jako 

dalece niezadawalające.  Dodał, że wydaje się, że pracownicy  tej Spółki  podejmują takie 

działania, aby sprawa nie była szybko zrealizowana bo generuje to dla niej koszty.  Obecnie  

całość spraw związanych z ochroną środowiska zarówno gruntów jak i wody została 

przekazana do WIOŚ  i być może cała procedura zostanie rozpoczęta od nowa.  Podkreślił, że 

należy rozważyć czy podjąć próby zainteresowania PKP rozwojem gospodarczym na tym 

terenie czy odkupić teren.   Podkreślił, że ta sprawa  jest  przedmiotem troski władz miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  potwierdził, że należy motywować PKP do działania. 

Poinformował o tym, że w lutym  wykonany został kolejny raport geologa z badania wody  

w nieczynnej, prywatnej studni na ul. Torowej.  Z raportu wynika, że nastąpił tam wzrost 

stężenia fenoli, nie wiadomo czy jest to stan przejściowy, czy trwały i nie znane są powody 

tego zjawiska.  Po naradzie postanowiono  wykorzystać ten raport do zgłoszenia awarii 

środowiskowej do Wojewódzkiego i Głównego Inspektora Środowiska.  Uznano, że należy 

skorzystać z bardziej zdecydowanych instrumentów prawnych.   Jednocześnie  Burmistrz 

Miasta podkreślił, że  badania wody w innych miejscach i badania laboratoryjne w ZGK Sp.  

z o.o. nie pokazują jakichkolwiek zmian. Sprawa jednak jest  na bieżąco monitorowana.  

Dodał, że ze względu na bezpieczeństwo  mieszkańców w zakresie korzystania z wody 

podjęto  kwestie dywersyfikacji źródeł dostaw wody dla miasta.    Podjęto rozmowy  

z Wójtem Gminy Ostrów Mazowiecka, aby  w razie potrzeby miasto mogło by  przyłączone 

do  gminnej sieci wodociągowej. 

Radny p. Jacek Wilczyński  poinformował o tym, że Wójt Gminy Ostrów Mazowiecka 

zadeklarował  dofinansowanie  w wys. 50% kosztów budowy ul. Żale.   Dodał, że PKP może 

dokonać podziału gruntów  i sprzedać w częściach.   Mieszkańcy ul. Żale posiadają 

oczyszczalnie przydomowe i nie są  zainteresowani  budową kanalizacji sanitarnej  tylko 

budową  utwardzonej nawierzchni  drogi, nie musi to być asfalt czy kostka.  Mieszkańcy chcą 

w godnych warunkach dojechać do swoich posesji. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  potwierdził, że  Wójt podtrzymuje tę deklarację  

dodał, że jeśli  wspólnie podjęta zostanie decyzja, że na ul. Żale niepotrzebna jest kanalizacja 

sanitarna to  nie będzie ona realizowana tylko rozpocznie się budowa nawierzchni. Podkreślił, 

że w poczuciu odpowiedzialności należy rozważyć wszystkie ewentualności. Uznał, że nie 

jest to obecnie  temat do szczegółowej dyskusji na sesji.  

Radny p. Stanisław Dylewski poinformował o tym, że w poprzedniej kadencji   

w  Nieporęcie pozyskano 5 mln zł. środków zewnętrznych na budowę kanalizacji  uznał, że 

jeśli miasto pozyskałoby środki zewnętrzne to można rozważać budowę kanalizacji  

w ul. Żale.   Następnie zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 



W związku z tym, że nikt nie zgłosił  sprzeciwu Przewodniczący Rady Miasta  

p. Zbigniew Krych zamknął dyskusję  a następnie stwierdził, że Informacja o podejmowanych 

działaniach na rzecz promocji miasta  została przez Radę Miasta przyjęta.  

Punkt 8 

 Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2015r.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk poinformował o tym, że Komisja zapoznała się  

z przedstawioną Informacją, nie wnosząc uwag  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego –  

radna p. Beata Herman  poinformowała o tym, ze Komisja zapoznała się z informacja. 

Dodała, że w opinii radnych i mieszkańców na pochwałę  zasługuje dynamika działań w tym 

zakresie, wiele przetargów zostało ogłoszonych i rozstrzygniętych.  Podkreśliła, że jest 

zauważalna skrupulatność i pragmatyczne podejście do  problemów inwestycyjnych.   

Radny p. Stanisław Dylewski  nawiązując do realizacji zadania Przebudowa Targowiska 

Miejskiego zapytał na jakim etapie są prowadzone w tej sprawie rozmowy  

z Międzygminnym Związkiem Ziemi Ostrowskiej i Mazowiecką Izbą Rolniczą.  Poddał pod 

rozwagę to, aby środki pochodzące z opłat targowych były przeznaczane na modernizację 

Targowiska Miejskiego.  Radny  negatywnie ocenił obecna sytuacje gdy ZGK Sp. z o.o. 

zbiera opłatę targową i przeznacza na  „ łatanie swoich dziur”. 

Radna p.  Małgorzata Bartkiewicz stwierdziła, że czytając informację o inwestycjach można 

uznać, że w zakresie inwestycji powstał „ koncert życzeń”.  Uznała, za „śmieszny  

i niepoważny” zapis, że na dokumentację na zadanie „Bursztynowa - Bielska” przeznaczone 

jest tylko 10 tys. zł.  Radna zwróciła uwagę, że na dokumentacje techniczne na inne mniejsze 

zadania przeznaczone jest po 30-40 tys. zł.  a więc z tego wynika, że  ul. Bursztynowa  

i Bielska nie będą nigdy zrobione. Uznała, że nie jest to poważne podejście Urzędu Miasta do 

sprawy.  

Przewodniczący  Rady Miasta p. Zbigniew Krych  zwrócił się o przygotowanie, w terminie 

do następnej sesji,  informacji o tym ile metrów bieżących  i ile  metrów kwadratowych  

chodników zostało wykonane  w bieżącym roku.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do wypowiedzi radnej p. M.  Bartkiewicz  

wyjaśnił, że w autopoprawce do  projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta ujęta 

jest korekta nazwy zadania  na Bursztynowa- Bielska – Szpitalna - Dokumentacja.  Zmiana 

ma na celu  objęcie  wszystkich elementów zadania.  Podkreślił, że prace  nad tym zadaniem 

trwają.  Podkreślił, że w październiku będzie gotowa dokumentacja techniczna na to zadanie. 

Planowane jest wystąpienie o dofinansowanie realizacji tego zadania z Narodowego 

Programu  Budowy Dróg Lokalnych. Dodał że jeśli nie uda się  pozyskać  środków 

zewnętrznych na to zadanie to jeśli będzie  wola Rady Miasta zadanie to będzie realizowane  

z własnych środków.   

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  nawiązując do kwestii modernizacji Targowiska Miejskiego  

potwierdził, że trwają  w tej sprawie rozmowy jednak wójtowie gmin nie widzą możliwości  

zawarcia odpowiednich środków na to zadanie we własnych budżetach.  Dodał, że z 

posiadanych informacji od osób zajmujących się  handlem wynika, że handel zwierzętami na 

targowiskach w sposób naturalny zamiera. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował o tym, że  Rada Gminy 

Ostrów Mazowiecka podjęła stanowisko  w sprawie Targowiska Miejskiego i zwróciła się do 



Rady Miasta o  podjęcie stanowiska.  Stwierdził, że Rada Gminy nie zadeklarowała żadnego 

udziału w finansowaniu remontu Targowiska. Zapowiedział, że sprawę skieruje do Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska.  

Radny p. Jacek Wilczyński  nawiązując do tego, że nadal Targowisko Miejskie jest 

prowadzone przez ZGK Sp. z o.o. stwierdził, że z takiego rozwiązania nie ma korzyści ani 

miasto ani mieszkańcy. Radny poddał pod rozwagę możliwość ogłoszenia przetargu na 

prowadzenia targowiska na dłuższy okres np. na 15-20 lat.  Długi okres dzierżawy może 

przyczynić się do tego, że dzierżawca zainwestuje w przedsięwzięcie.  Radny uznał, że nie 

można czekać na to,  że targowiska będą zamierały.    

Radny p. Stanisław Dylewski  przypomniał, że gdy Targowiska Miejskie prowadził prywatny 

przedsiębiorca wtedy dochody miasta z tej działalności wynosiły 460 tys. zł., natomiast 

obecnie w budżecie miasta nie ma nawet 300 tys. zł. wpływów z tej działalności. Radny 

stwierdził, że  nie interesuje go kto prowadzi   Targowisko ale jakie z tego tytułu wpływają 

środki  do budżetu miasta.  

 

W związku  z zakończeniem dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych  stwierdził,  że Informacja o  stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2015r.   

została przyjęta.  

 

Punkt 9 

Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. uchwalonej 

uchwałą Rady Miasta Ostrów Mazowiecka Nr IV/12/2014  z dnia 30 grudnia  2014r.   

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego  radna   p. Beata Herman przedstawiła opinię  Komisji. Komisja  

w głosowaniu 6 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z przedstawioną na posiedzeniu Komisji  

autopoprawką. Dodała, że w toku dyskusji zauważono, że propozycje mieszkańców są 

zbieżne z oczekiwaniami mieszkańców, których  radni reprezentują. Propozycje są logiczne  

a ich realizacja poprawi standard życia mieszkańców. Radna dodała, że oczekiwania 

mieszkańców w tym zakresie są większe jednak na obecnym etapie realizacji budżetu  jest to 

rozwiązanie optymalne. Podkreśliła, że Komisja uzyskała zapewnienie, że jeśli pojawią się  

nowe możliwości budżetowe to w kolejnej  korekcie budżetu miasta inne propozycje radnych 

zostaną uwzględnione.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował, że Komisja 

Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego jako jedyna opiniowała 

przedstawiony projekt uchwały wraz z autopoprawką. Dodał, że autopoprawka została 

opracowana w oparciu o wnioski wypracowane na posiedzeniach Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska oraz Komisji planowania 

Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  nawiązując do określenia „koncertem życzeń” 

propozycji zmian budżetowych  wyraził nadzieję, że te „życzenia” będą spełnione .  

Przypomniał, że projekt uchwały obejmuje  18 zadań, w tym wykonanie dokumentacji  

technicznej, uznał że jest to plan realny do wykonania  w 2015r.  Stwierdził, że jest to okres 

przygotowawczy „wielkiego   dzieła” budowy ulic w systemie wieloletnim.  Przypomniał, że 

opowiadał się za sporządzeniem wieloletniego planu budowy ulic a do jego opracowania  jest 

niezbędne  wykonanie  dokumentacji  budowy ulic, określenie kosztów ich budowy oraz 



określenie stanów prawnych gruntów.  Podkreślił, że często najtrudniejszym elementem jest 

uregulowanie stanu prawnego gruntu i doprowadzenie do tego aby stały się one własnością 

miasta. Podkreślił, że te informacje są niezbędne do odpowiedzialnego kreowania projektu 

budżetu miasta na 2016r.  Ujęcie  18  a licząc z zadaniem „ Bursztynowa- Bielska-Szpitalna” 

19 zadań   umożliwi  dokonywanie świadomych wyborów konkretnych zadań do realizacji  

w poszczególnych latach. Dodał, że zarówno radni jak i mieszkańcy na bieżąco zgłaszają 

kolejne zadania do realizacji i wspólnie należy zastanawiać się nad tym, które z  tych 

wniosków  są  racjonalne  do przygotowywania dokumentacji. Opracowana dokumentacja jest 

ważna przez 3 lata  a więc w ciągu całej kadencji będą realizowane, w zależności od 

możliwości budżetowych,  kolejne  zadania.  Burmistrz Miasta p. Jerzy  Bauer  poinformował 

o tym, że proponowane zmiany budżetowe wynikają m. in. z oszczędności powstałych po 

rozstrzygnięciach przetargów na budowę ulic.   Następnie zwrócił uwagę na planowane duże 

zadania budowy 2 rond  tj. na skrzyżowaniu ulic:  Kościuszki i Ks. Sobotki oraz na 

skrzyżowaniu ulic: Pocztowej i Prusa. Przypomniał, że od wielu lat temat ten był 

dyskutowany i obecnie należy go podjąć,  aby poprawić bezpieczeństwo i  płynność ruchu.  

Komenda Powiatowa Policji  opiniując te propozycje poinformował o tym, że po 7 zdarzeń 

drogowych było  na tych skrzyżowaniach na przestrzeni ostatnich dwóch lat.  Następnie 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że postanowiono przygotować ogólno-

miejską koncepcję rozbudowy  kanalizacji sanitarnej i deszczowej. Dodał, że  w związku  

z nową perspektywą  f0inansową Unii Europejskiej  miasto powinno być przygotowane  

z jednym lub dwoma projektami rewitalizacji miasta,  w tych projektach powinny być ujęte 

kwestie kanalizacji. Zauważył, że dziś nie wiadomo co będzie kwalifikowalne przy składaniu 

wniosków ale należy się  do tego przygotować  opracowując koncepcję, która będzie 

podstawą do zamówienia dokumentacji projektowej włącznie, w dalszej perspektywie,  

z rozbudową oczyszczalni ścieków. Poinformował o tym, że prawdopodobnie będą 

realizowane dwie odrębne koncepcje jedna dotycząca kanalizacji deszczowej a druga 

kanalizacji sanitarnej. Przypomniał, że przy  podczas nawalnych deszczy w mieście pojawia 

się problem z  odbiorem wód przez system kanalizacji deszczowej. Woda zbiera się np.  

w rejonie ul Mieczkowskiego,  za stadionem, przy Banku Spółdzielczym. Wskazał również na  

niekontrolowane zjawisko podłączeń kanalizacji sanitarnej do sieci kanalizacji deszczowej.  

Na  zakończenie Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił się z prośbą do Rady Miasta  

o przyjęcie proponowanych zmian budżetowych.  

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu   

4 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w kształcie przed zgłoszeniem  autopoprawki.  Komisja na 

posiedzeniu zgłosiła 3 wnioski do Burmistrza Miasta do uwzględnienia w autopoprawce.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinie Komisji. Komisja  

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w kształcie przed zgłoszeniem autopoprawki.   

Dodał, że Komisja  opiniując projekt uchwały miała zapewnienie co do tego,  że zgłoszone 3 

wnioski  zostaną uwzględnione. Komisja zgłaszała  wykonanie dokumentacji ul. Wiatracznej 

uwzględnionej w autopoprawce, oraz 2 przebudowy chodników z zatokami parkingowymi. 

Radny zwrócił się z pytaniem  o to czy ww. dwa zadania  przebudowy chodników  z zatokami  

w ul. Kościuszki i w ul. Widnichowskiej parkingowymi nie znalazły się w autopoprawce bo 

będą realizowane z innego  paragrafu.  Zapytał czy oczekiwania Komisji  w tym zakresie 

będą zrealizowane. 



Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  potwierdził, że  podtrzymuje uzgodnienia, które 

zapadły na posiedzeniu Komisji.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w kształcie przed 

zgłoszeniem autopoprawki.   

Radny p. Jerzy Pawluczuk  pozytywnie ocenił inicjatywę wprowadzenia zadania  

„ Koncepcja  na rozbudowę sieci kanalizacji deszczowej i sanitarnej”. Uznał, że jest to 

prawidłowy początek i kierunek działań  w tym zakresie.  Przypomniał, że  wcześniej  

rozpoczynało się od budowy kolektorów zbiorczych nie mając  wiedzy co i ile te kolektory 

będą w przyszłości zbierały a  zaczynać się  powinno się od zrobienia koncepcji, która byłaby 

podstawą dla dalszej realizacji kolektorów.    

Radny p. Tadeusz Malec przypomniał, że na posiedzeniu  Komisji Planowania 

Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki  Gruntami  zgłaszano wnioski dotyczące 

przebudowy chodnika i zatoki parkingowej  przy ul. Widnichowskiej.  Radny stwierdził, że 

jego zdaniem w autopoprawce powinny znaleźć się środki na koncepcje  budowy zatok 

parkingowych  a co za tym idzie przebudowy chodnika, po stronie lewej  kierując się  

w stronę ul. Lipowej.   Zapytał o to gdzie te zadania zostały ujęte i jak będą one realizowane.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że  postanowiono  przebudować chodnik 

przy ul. Widnichowskiej na odcinku od sklepu „Bartek” do bloku nr 19. A realizacja  na 

następnym odcinku  w kierunku do ul. Lipowej wymaga dodatkowych analiz. Dodał, że 

podczas wstępnych rozmów sądził, że chodzi o wykonanie zatoki parkingowej takiej jak jest 

naprzeciw Szkoły Podstawowej Nr 3  a potem okazało się, że  wniosek  dotyczy wykonania 

zatoki parkingowej, do której się wjeżdża z ulicy. W związku z tym należy wykonać 

koncepcję  być może w ramach środków  na remonty, przypomniał, że uchwalając budżet 

miasta część środków na remonty została ujęta w pozycjach inwestycyjnych a więc 

uzgodnione zadania są możliwe do realizacji.   Zapowiedział, że dokumentacja na to zadanie 

będzie zamówiona w 2015r.    

Radny p. Tadeusz Malec wyraził nadzieję,  że w końcu   2015r lub w 2016r. 

wnioskowane zatoki powstaną.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer potwierdził, że lepiej mówić o 2016r.  

Radny p. Tadeusz Malec stwierdzi, że wobec deklaracji Burmistrza Miasta nie będzie 

przytaczał argumentów za realizacją omawianych przedsięwzięć.   

Radny p. Jacek Wilczyński przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki 

Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego rozmawiano na temat wykonania 

dokumentacji technicznej ul. Gen Kukiela. Dodał, że Przewodnicząca Komisji nie 

wspomniała o tym w swoim wystąpieniu. Poinformował o tym, że na posiedzeniu Komisji 

padła deklaracja, że przy najbliższych zmianach budżetowych w przypadku pojawienia się 

wolnych środków wprowadzone zostanie zadanie polegające na wykonaniu dokumentacji 

technicznej budowy ul. Gen. Kukiela.  

Przewodnicząca Komisji p. B. Herman przypomniała, że w swoim wystąpieniu 

powiedziała o tym w sposób ogólny, nie wymieniając nazwy zadania. Jest to zapisane  

w Protokole, wnioskodawcą był radny p. J. Wilczyński. 

Radna p. Anna Krajewska przypomniała o tym, że na posiedzeni8u Komisji Oświaty 

w imieniu Klubu Radnych Zbigniewa Kamińskiego złożyła wniosek o rozważenie 



możliwości budowy ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Wileńskiej w stronę Podborza. Zaznaczyła, 

że wniosek została zaakceptowany przez członków Komisji.  Zapytała  o to czy zostały 

podjęte działania w tej sprawie, dodała że Starosta Ostrowski, Nadleśniczy i Wójt Gminy  

deklarują partycypacje w kosztach tego przedsięwzięcia.   

Burmistrz Miasta p. Jerzy  Bauer stwierdził, że budowa ścieżki jest potężnym 

wyzwaniem, poinformował, ze jeszcze nie podjęto żadnych działań w tym kierunku. 

Podkreślił, że jest to dobre miejsce do rekreacji rowerowej.  

 

W związku z zakończeniem  dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych odczytał a następnie poddał  pod głosowanie projekt  uchwały w sprawie   zmiany 

uchwały budżetowej na 2015r. uchwalonej uchwałą Rady Miasta Ostrów Mazowiecka Nr 

IV/12/2014 z dnia 30 grudnia 2014r wraz z autopoprawką.  

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/33/2015 

w sprawie   zmiany uchwały budżetowej na 2015r. uchwalonej uchwałą Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka Nr IV/12/2014 z dnia 30 grudnia 2014r. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 10 

Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka na rok 2015”. 

 

Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 

przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych, zgodnie z  głosami z sali bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę   

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 2015”. 



 

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/34 /2015 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 2015”. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 11  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/134/09 Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka z dnia 11 lutego 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach 

prowadzonych przez Miasto Ostrów Mazowiecka. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych, zgodnie z  głosami z sali bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę   

w sprawie  zmiany Uchwały Nr XXIII/134/09 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia  

11 lutego 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Ostrów 

Mazowiecka. 

 

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/35 /2015 

w sprawie  zmiany Uchwały Nr XXIII/134/09 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  

z dnia 11 lutego 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Ostrów 

Mazowiecka. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 



Punkt 12  

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Ostrów 

Mazowiecka. 

 

Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 

przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Radny p.  Tadeusz Malce przypomniał, że w dniu 29 stycznia na posiedzenie Komisji 

Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami przybył p. J.  Pawłowski  

z  prośbą, aby poprzeć jego wniosek skierowany do Burmistrza Miasta o zmianę planu 

zagospodarowania przestrzennego  terenu, na którym prowadzi działalność gospodarczą.   

Dodał, że   konieczność  zmiany planu wynika m.in. z błędów, które zostały popełnione 

podczas uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego miasta. Komisja uznała, że 

wniosek p. J. Pawłowskiego był słuszny.  Radny uznał, że 2,5 miesiąca, które minęły od ww. 

posiedzenia Komisji  to czas  odpowiedni  na podjęcie decyzji i działań zmierzających do 

uwzględnieni wniosku p. J. Pawłowskiego. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że wniosek  dot. zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta obejmuje nieruchomości 

należące do jednego przedsiębiorcy, dodał, że nie jest to sytuacja typowa.  Błędy  

w uchwalony planie zagospodarowania przestrzennego miasta spowodowały blokadę  

rozwoju gospodarczego ww. przedsiębiorcy. Zaznaczył, że jest to  powód dlaczego organy 

samorządu  biorą na siebie odpowiedzialność za tę sprawę.  Podjęcie przedstawionego 

projektu uchwały jest pierwszym etapem  realizacji sprawy, kolejnym w czerwcu będzie 

przystąpienie do zmiany  planu zagospodarowania przestrzennego dla tych działek.  

Poinformował o tym, że rozważano rozszerzenie zakresu zmian w planie o inne 

nieruchomości, których zmiana przeznaczenia nie jest kontrowersyjna ale obawa, że 

przedłuży to procedurę zmiany planu wpłynęła na decyzję o ograniczeniu zmian tylko do 

nieruchomości określonych w projekcie uchwały.   

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że  mając na uwadze uwagi  

i wnioski do obecnego planu  rozważane jest przystąpienie do zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta. Odpowiedni projekt uchwały zostanie  przedłożony  

pod obrady  czerwcowej lub wrześniowej sesji.  Podkreślił, że sprawę miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta należy jak najbardziej zoptymalizować.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  poinformował o tym, że zatrudnił na ½ etatu doradcę 

ds. urbanistyki i architektury   architekta p. Adama Radomskiego.  Dodał, że ww. projekt 

uchwały jest  opracowywany  przy udziale  architekta p. A. Radomskiego i Naczelnika Wydz. 

C-3 p. M. Rejniaka.  

 

 

W związku  z zakończeniem  dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych, bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę  w sprawie  przystąpienia do 

sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Ostrów Mazowiecka. 

 



Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/36 /2015 

w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Ostrów Mazowiecka. 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 13  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka - Alladyna.  

Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 

przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych,  bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  nadania nazwy ulicy  

na terenie miasta Ostrów Mazowiecka  - ul. Alladyna.  

 

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/37 /2015 

w sprawie  nadania nazwy ulicy  na terenie miasta Ostrów Mazowiecka . 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 14  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka - Cedrowa.  

Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 



przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych,  bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  nadania nazwy ulicy  

na terenie miasta Ostrów Mazowiecka  - ul. Cedrowa.  

 

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/38 /2015 

w sprawie  nadania nazwy ulicy  na terenie miasta Ostrów Mazowiecka . 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 15  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  na terenie miasta Ostrów 

Mazowiecka - Irysowa.  

Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 

przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych,  bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  nadania nazwy ulicy  

na terenie miasta Ostrów Mazowiecka  - ul. Irysowa.  

 



Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/39 /2015 

w sprawie  nadania nazwy ulicy  na terenie miasta Ostrów Mazowiecka . 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 16  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 4867 o powierzchni 

41 m
2 

Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 

przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych,  bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  w sprawie  wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości komunalnej oznaczonej 

numerem działki 4867 o powierzchni 41 m
2
 

 

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/40 /2015 

w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

komunalnej oznaczonej numerem działki 4867 o powierzchni 41 m
2
 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Punkt 17 

Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy części nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 1688/49  

o powierzchni 40 m
2 



Przewodniczący Komisji  Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki Gruntami   

radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” 

przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię Komisji.   Komisja 

w głosowaniu 7 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

 

W związku  z  brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych,  bez odczytywania, poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  w sprawie  wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomości komunalnej oznaczonej 

numerem działki 1688/49 o powierzchni 40 m
2 

 

Rada Miasta  Ostrów Mazowiecka 

w głosowaniu 19 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów ‘wstrzymujących się”  

podjęła 

Uchwałę Nr VIII/41 /2015 

w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

nieruchomości komunalnej oznaczonej numerem działki 1688/49 o powierzchni 40 m
2 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 18 

Informacja o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu 

wykonawczego miasta w okresie miedzy sesjami. 

 Radna p. Anna Krajewska nawiązując do informacji na temat powołania zespołu ds. 

określenia  propozycji umiejscowienia dwóch pianin, których zakup jest ujęty w budżecie 

miasta na 2015r. zapytała czy podjęto już decyzję i czym ona jest  umotywowana. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że decyzja w tej sprawie   

jeszcze nie została podjęta.  Dodał, że zespół jest potrzebny, aby podjąć właściwą decyzję  

w sprawie na której on sam się zna.  

 W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  

stwierdził, że Informacja  o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego  organu 

wykonawczego miasta w okresie miedzy sesjami  został przyjęta  

 

Punkt 19 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach  podejmowanych   

w okresie między sesjami.  



 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że przyjęcia 

interesantów  od 1 maja br.  będą się odbywały w środy.  Następnie  poinformował  

o zaproszeniu radnych przez MOSiR do udziału w imprezie Debiuty Kulturystyczne, które 

odbędą się  25 kwietnia br. o godz. 10
00

 

Radna p. Alina Rytelewska wystąpiła o rozważenie możliwości przesunięcia godziny 

rozpoczęcia sesji  w okresie letnim na godz. 15
00

. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zadeklarował, że wniosek ten 

zostanie rozpatrzony. Dodał, że ewentualne sesje nadzwyczajne będą zwoływane na godz. 

15
00

 i nie zawsze odbywać się będą w środy.  

 

Punkt 20 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i  sprawy różne.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy  Bauer  zaproponował, aby architekt p. Adam Radomski 

przedstawił się Radzie Miasta.  

Zebrani uznali, że p. A. Radomski jest osobą znaną i nie wymaga przedstawienia. 

Burmistrz Miasta  p. Jerzy Bauer zaapelował o to, aby bez zbędnej zwłoki zgłaszać 

wszelkie sprawy, wnioski związane z planowaną zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta. Zapewnił, że  wszystkie zgłoszenia będą 

analizowane podczas opracowywania zmian planu.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer rozpoczął udzielanie odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  podziękował za słowa uznania dotyczące sprzątania  

miasta.   

Następnie stwierdził, że wniosek dotyczący nadania honorowego obywatelstwa 

Państwu Pileckim będzie analizowany.  

  Nawiązując do sprawy  procesów sądowych z przedsiębiorcami zapewnił procesów 

jest i będzie coraz mniej.  Zadeklarował, że jeśli będą przesłanki to skorzysta z posiadanych 

uprawnień i skieruje doniesienie do Prokuratora na działania swojego poprzednika.  

Podkreślił, że jeśli istnieją przesłanki to urzędnik publiczny  jest zobowiązany do zgłoszenia 

sprawy do właściwych organów. Dodał, że dotychczas nie dostrzegł przesłanek i uważa, że 

nie należy podejmować działań, które narażą organy władzy na ośmieszenie.   Podkreślił, że  

Burmistrz  musi poważnie się zastanowić zanim podejmie decyzje o kierowaniu wniosków do 

Prokuratury.  Podkreślił, że jeśli będą przesłanki to odpowiedni wniosek zostanie skierowany.  

Odpowiadając na interpelację radnej p. Aliny Rytelewskiej  poinformował o tym, że 

sprawa zostanie skierowana do analizy przez właściwy  wydział.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiadając na interpelację Wiceprzewodniczącego 

Rady Miasta p. K. Laski Burmistrz Miasta stwierdził, że są różne sygnały w zakresie węzła na 

ul. Lubiejewskiej, jedne uspakajające a inne twierdzące, że sprawa jest już przesądzona. 

Dodał, że sprawa podniesiona została również na debacie dotyczącej bezpieczeństwa  

Wicewojewoda p. D. Piątek uspokajał, zapewniając, że jest jeszcze czas na ostateczne 

decyzje.  Zapewnił, że chciałby uniknąć tego, że zbyt późno podjęto działania.  Następnie 

poinformował o tym, że na planowane Forum Rozwoju Gospodarczego w dniu 28 kwietnia 

br. zaproszeni zostali przedstawiciele Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z Warszawy  

i Białegostoku.  Podkreślił, że jest to kolejny etap podnoszenia sprawy na forum publicznym. 

Burmistrz Miasta p. J. Bauer zapowiedział, że być może kolejnym etapem będzie podjęcie 



odpowiedniego stanowiska Rady Miasta. Podkreślił, że sprawa jest na bieżąco monitorowana  

zwrócił się również do mediów z prośbą , aby sprawa ta była przez nie również  podnoszona.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  odpowiadając radnej p. M. Bartkiewicz  zapewnił, że 

będą kierowane pisma do Wojewódzkiej Dyrekcji Dróg  Publicznych w sprawie budowy 

chodnika wzdłuż ul. Małkińskiej.  

Nawiązując do sprawy budowy tzw. małej obwodnicy w kierunku Małkini 

poinformował o tym, że Naczelnik p. M. Rejniak  sprawdził w wojewódzkim planie 

zagospodarowania i stwierdził, że nie ma w nim ujętej tzw. małej obwodnicy Ostrowi 

Mazowieckiej w kierunku Małkini.  Dodał, że  w planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy Ostrów Mazowiecka jest tylko lekko zaznaczony  obszar potencjalnego celu 

publicznego, bez żadnych konsekwencji formalno-prawnych.  Zaznaczył, że mówiąc o tzw. 

małej obwodnicy  należy mówić o tym, aby zrobić wszystko w celu wprowadzenia go do 

wojewódzkiego planu zagospodarowania przestrzennego.  Obecnie gdy w planie nie ma 

obwodnicy  trudno jest występować do  WDDP o jej budowę .    

Przewodniczący p. Zbigniew Krych poinformował o tym, że do Rady Miasta wpłynęło  

stanowisko Rady Powiatu dotyczące węzła Lubiejewska, dodał, że stanowisko to zostanie 

przekazane radnym zaapelował do właściwych  Komisji o wypracowanie projektu 

odpowiedniego stanowiska dot. węzłów  Lubiejewska i Podborze. Uznał, że Komisja 

Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia i Spraw Socjalnych winna rozpatrzyć wniosek 

o nadanie honorowego obywatelstwa.  Stwierdził, że wniosek  o zbadanie przez Komisję 

Rewizyjną zasadności wydawania publicznych pieniędzy na procesy sądowe z wykonawcą 

ronda Różańska – Warszawska wymaga głębszej analizy i prawdopodobnie zmiany planu 

pracy Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych przypomniał o konieczności 

dostarczania zdjęć do legitymacji radnego oraz o zbliżającym się terminie złożeni oświadczeń 

majątkowych za 2014r.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk  nawiązując do kwestii tzw. małej obwodnicy  poddał pod 

rozwagę  odszukanie korespondencji kierowanej przez władze miasta do Wojewody na temat 

ujęcia w wojewódzkim planie zagospodarowania przestrzennego tzw. małej obwodnicy 

miasta Ostrów Mazowiecka. Przypomniał, że  korespondencja w tej sprawie  rozwijała się 

pozytywne  a gmina Ostrów Mazowiecka w tamtym czasie nie miała jeszcze swojego planu 

zagospodarowania przestrzennego ale również  zaakceptowała proponowane przez 

Burmistrza Miasta rozwiązanie i miała je uwzględnić opracowując  swój plan.  Radny uznał, 

że nie można  zaakceptować  obecnej sytuacji i mając na względzie wcześniejsze 

przyrzeczenia należy walczyć o obwodnicę.  

 Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do wniosku o zbadanie sprawy przez 

Komisję Rewizyjną zaproponował, aby temat znalazł się w porządku obrad  następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zapowiedział, że sprawa zostanie 

rozważona. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że Komisja Gospodarki Komunalnej  

i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska odrzuciła wniosek o skierowanie ww. 

sprawy do Prokuratora, jednak uznał, że być może wskazanym by było, aby sprawę 

przeanalizowała Komisja Rewizyjna i sprawdziła czy były tam zaniedbania i wina 

urzędników czy może sprawa była prowadzona właściwie w oparciu o odpowiednie opinie.  

 



Punkt 21 

Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  poinformował o tym, że porządek 

obrad został wyczerpany a następnie zamknął  obrady VIII-ej  sesji Rady Miasta w Ostrowi 

Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta 

/-/ Zbigniew Krych 
 

Sporządziła: 

Z-ca Naczelnika Wydz. A-1 

Izabela Rejniak  


